
 

 

 

Folketingets Retsudvalg har den 6. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 909 (Alm. 

del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

Spørgsmål nr. 909:  

”Vil ministeren oplyse, om man i Sundhedsministeriet, SSI eller andre underliggende 

myndigheder har overvejet at bruge "Palantir-modellen", herunder oplyse hvorfor 

myndighederne har disse overvejelserne, hvem der har taget initiativet, og hvor langt 

man er nået i beslutningsprocessen? Der henvises til: 

https://www.theguardian.com/world/2021/apr/02/seeing-stones-pandemic-reveals- 

palantirs-troubling-reach-in-europe?CMP=share_btn_fb&fbclid=IwAR2S-y-- 

HdxPYDC5CmTIy9QC9YI9BsC0nLzOekkd3yWg8_Pt16S0qTclIDU” 

 

Svar: 

 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, idet der er behov for at indhente bidrag fra Statens 

Serum Institut og Styrelsen for Patientsikkerhed til at besvare spørgsmålet. Spørgs-

målet forventes besvaret endeligt ultimo maj 2021.  
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